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Några ord från redaktionen:
Vi närmar oss vintern och kanske har 
Lucia just varit och vi kurar med tända 
ljus i stugvärmen.

Men ett som är säkert är att våra hundar 
gillar den årstid som väntar. Särkilt om 
det kommer snö att springa omkring i 
och is att gnugga ryggen mot.

I det här numret finner du ett blandad 
innehåll som vi hoppas du ska finna in-
tressant och roligt. Det är fokus på ISIC 
konferensen som hölls i slutet av okto-
ber. Ett viktigt forum för vår ras.

Men också bilder på hundar i vintermil-
jö då vi har bett om att få in vinterbilder 
på våra fyrbenta vänner. Samt olika ar-
tiklar som vi fått in till tidningen. Med 
dessa ord vill vi tacka för alla bidrag vi 
fått in under året. Stort tack till er alla.
Utan allas bidrag blir det inte mycket till 
tidning.

Vi vill önska en riktigt god jul 
och

 ett gott nytt år.

        Redaktionen: Marie och Pia

Artikelförfattaren har till fullo ansvar 
för inlämnade uppgifter. Redaktionen
svarar ej för insänt ej beställt material.
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Funktionärer i klubben:
Styrelsen 2021
Ordförande/Avelsansvarig:
May Britt Sannerholt
Mail: ordforande@islandshunden.se, 
avel@islandshunden.se
Vice ordförande:
Johan Henriksson
Mail: viceordf@islandshunden.se
Kassör och suppleant:
Martina Persson
Mail: kassor@islandshunden.se
suppl1@islandshunden.se
Sekreterare och ledamot:
Jenny Lindström
Mail: sekreterare@islandshunden.se
Medlemsansvarig och ledamot:
Hanna Welling
Mail: medlemsarenden@islandshunden.se 
led2@islandshunden.se
Ledamot:
Marie Lindström
Mail: led3@islandshunden.se
Ledamot:
Malin Araheimo
Mail: led1@islandshunden.se
Ledamot:
Hanna Johansson
Mail: led4@islandshunden.se
Suppleant:
Lennart Harrysson
Mail: suppl2@islandshunden.se

Valberedning:
Robin Lundberg sammankallande.
Mail: valberedning@islandshunden.se
Tidningsredaktion:
Pia Elldalen & Marie Lindström
Mail: tidningen@islandshunden.se

Övriga funktioner i klubben:
Klubbansvarig vallning:
Marie Lindström
Mail: vallning@islandshunden.se
Klubbansvarig agility:
Hanna Welling
Mail:agility@islandshunden.se
Webbansvarig:
Johan Henriksson
Mail: webb@islandshunden.se
Valphänvisning:
Johan Henriksson
Mail: valp@islandshunden.se
Klubbshopen:
Hanna Johansson
Mail: shop@islandshunden.se
Ungdomsansvarig:
Jenny Hellman
Mail: ungdom@islandshunden.se

Lokala kontaktpersoner:
Nordväst:
Eva Peterson, Kil, Värmland, 
073-023 82 61, ep-sp@hotmail.com
Gästrikland:
Ewa Kajle; Årsunda; 0762-02 67 25
fieldwork@gmail.com
Väster:
Maria Babkin, Borås
vaster@islandshunden.se
Mitten:
Jenny Lindström, Timrå 0703-93 55 35
mitten@islandshunden.se
Dalarna:
Hanna Welling, Orsa 0700-9117 08
hannis9517@hotmail.com
Söder/Småland:
Marie Olsson, Nybro, 073-392 27 14, 
smaland@islandshunden.
Norrlandskusten
Ulrika Söderberg
norrlandskusten@islandshunden.se
Inre Norrbotten
Camilla Westrin, Jokkmokk.
norrlandsinland@islandshunden.se
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Ordförandes rader:
När du nu sitter med tidningen i han-
den är det redan december. Många sak-
nar säkert Stockholms Hundmässa, ett 
kärt decemberevenemang för många av 
oss innan årets slut. Som avslut på det 
svenska hundåret, är det ett jättearrang-
emang som tyvärr måste ställas in p.g.a. 
pandemin. I stället får vi se fram emot 
MyDOG i början på det nya året.

Under hösten har samtliga corona-
restriktioner upphävts och all verksam-
het har kunnat återgå till mer normala 
förhållanden. Jag hoppas att många vill 
vaccinera sig för att minimera smitt-
spridningen i samhället med en mer nor-
mal klubbverksamheten som följd.

Oktober har varit en hundintensiv må-
nad. Den näst sista helgen i oktober ge-
nomförde Svenska Kennelkubbens ken-
nelfullmäktige (KF) i Göteborg. Vi fick 
denna gången avstå från representation 
då det inte rymdes inom klubbens bud-
get. Mer om KF finns att läsa på www.
skk.se. 

I stället satsade vi i år på årets interna-
tionella konferens (ISIC) för isländsk 
fårhund. Det arrangerades i  Lilleham-
mer/Norge under den allra sista helgen 
i oktober. Rapport från seminariet finns 
att läsa på annan plats i tidningen. 

Blickar vi framåt mot nästa år så stundar 
SIFKs årsmöte på Örebro Brukshund-
klubb. Vi hoppas på att många med-
lemmar kommer för att bidra med sina 
röster i en positiv anda som stärker vår 
ras och vår rasklubb. Se kallelse till års-
mötet i på annan plats i tidningen.

Nu är det klart med 2022 års medlems-
helg på Norrköpings Brukshundklubb 
den 6-7 augusti. Vi fick ett väldigt gott 
mottagande när vi var där i år och ser 
fram emot fina dagar tillsammans också 
nästa år. Det blir möjlighet till att delta i 
vallning och många andra återkomman-
de aktiviteter. Helgen avrundar vi enligt 
tradition med officiell utställning. Mar-
kera helgen i almanackan redan nu så 
ses vi i Norrköping.

Ett annat stort evenemang nästa år är do-
markonferens för vår ras. Konferensen 
är på Scandic i Upplands Väsby lörda-
gen den 1 oktober och arrangeras i sam-
arbete med Svenska Lapphundsklubben 
som ansvarar för de tre lapphundsra-
serna. De och och vår ras presenteras 
på lördagen. Dagen efter har Svenska 
Polarhundklubben sin domarkonferens 
på samma ställe. Mer om detta kommer 
nästa år.

Utöver ovannämnda evenemang önskar 
vi få igång ett närmare samarbete med 
våra kontaktpersoner för att få till fler 
möten och lokala aktiviteter runt om i 
landet. Det behöver inte vara så ambi-
tiöst utan många gånger löser det sig av 
sig självt. De flesta av oss tycker nog 
att det är roligare att göra något tillsam-
mans än att bara aktivera sin hund själv. 
Hör gärna av dig till styrelsen med för-
slag på aktiviteter.

Å styrelsens vägnar önskar jag alla en 
skön GOD JUL, ett GOTT SLUT 

och ett fantastiskt NYTT ÅR!

      May Britt Sannerholt
                 Ordförande SIFK
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 MEDLEMSHELG 2021

Foto. Martina Persson
Eva Peterson och Brytarspetzens Eros

Foto: Elisabeth Folkeson 
Silerud's Dagny Draumsóley

Medlemshelgen är avklarad men vi har 
några rättelser att göra. 

Gällande startlistan på rallylydnaden så 
deltog inte Keilafells Drifa Bjarkidottir 
men det gjorde med besked Brytarspet-
zen´s Eros med Eva Peterson som föra-
re. De placerade sig på andra plats. Tack 
vare pallplacering kom de ändå med i 
förra numret av tidningen Men rätt skall 
vara rätt även i startlistan. 

Så blev det en bild i färgbilagan som 
blev fel. Bilden på Sweet´n loud Stella 
Odinsdottir blev utbytt till Tildras Vil-
ja Lendidottir. Men här kommer nu en 
bild på Sweet´n loud Stella Odinsdottir 
(Calcifer).

Så hade vi också en valp som var på 
besök under vallanlagstestet med sin 
matte Lena Ruda. Silerud's Dagny 
Draumsóley. Hon kom inte med i färg-
bilagan så här kommer en bild på henne 
också.

Foto: Elisabeth Folkeson
Sweet´n loud Stella Odinsdottir (Calcifer)
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Nose Work på isländska.

Hvað er Nose Work? 
Nose Work er einföld, góð og heilbrigð þjálfun fyrir alla hunda stóra sem smáa og 
er óháð aldri hunda. Einnig er þetta mjög góð leið til að þjálfa hunda sem eiga erfitt 
með að fara í langar göngur eða eiga við atferliserfiðleika að stríða af einhverju tagi.
Nose Work byggir upp á sömu hugsun og notuð er við þjálfun fíkniefna- og spren-
gileitarhunda, en þó er notast við aðrar lyktir. Lyktirnar sem eru notaðar í Svíþjóð 
eru eukalyptus, lárviðarlauf og lavender en þær eru notaðar í vatnslausn sem nefnist 
hydrolat. Leitarsvæðunum er skipt niður í fjóra flokka, en þá er leitað innanhús, í 
ílátum, utanhús og í farartækjum. 

Hvenær hófst Nose Work?
Allt saman byrjaði þetta árið 2006 þegar Ron Gaunt byrjaði að aðstoða í hundaath-
varfi í Suður-Kaliforníu. Hann hafði áður þjálfað lögreglu-, sprengjuleitar- og fík-
niefnahunda en við þau störf hafði hann alltaf dáðst að hversu afslappaðir og glaðir 
hundarnir voru eftir að þeir höfðu lokið vinnu sinni. Hann fór því að einbeita sér að 
hundum sem fengu ekki heimili og þeim sem komu fljótt aftur eftir að þeir höfðu 
fengið heimili. Eftir stuttan tíma fór fólk að taka eftir því að hundar sem hann hafði 
þjálfað voru fljótari að fá heimili og komu síður til baka aftur þar sem hann leiðbein-
di fólki hvernig það gæti haldið áfram með þá þjálfun sem hann var byrjaður með.
Fljótlega fóru tveir hundaþjálfarar að nafni Jill Marie O´Brian og Amy Herot að vera 
með í uppbyggingunni á Nose Work og breiðast fræðin nú hratt og örugglega um 
heiminn. Í upphafi notuðust þau við bjarkarolíu, negulolíu og stjörnuanisolíu. Síðar 
meir var þeim efnum skipt út fyrir önnur efni sem leyst eru upp í vatni og henta 
hundunum betur.

Hvers vegna Nose Work?
Kosturinn við að nota Nose Work er sá að hundar fá mikla útrás á skömmum tíma 
sem er hentugt þegar eigendur hafa ekki mikinn tíma eða kost á því að fara í yfir-
gripsmikla þjálfun. 
Grunnhugsunin í Nose Work er sú að þetta sé sport fyrir alla sama hvort að þjálfa-
rinn er ungur, gamall eða í hjólastól.

Nose Work á Íslandi
Nú er Nose Work að byrja að komast í gang á Íslandi. Síðasta sumar fóru þrír hópar 
á kynningarnámskeið og í vor fer fram fyrsta Nose Work þjálfaranámið á íslandi og 
í kjölfarið verða einnig kynningarnámskeið fyrir almenning.

Sturla Þórðarson 
Hundaþjálfari og atferlisfræðingur

Lite språkträning: Text och bild insänt av Maria Hübinette                     
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Foto: Kajsa Wahlberg
Konungsbergets Lendi Askurson

I Islandshunden nummer 3/2020 skrev jag om vårt internationella verktyg för be-
varandet av genetisk variation. Verktyget är det nätbaserade dataprogrammet Dogs 
Global som lanserades 1 juli förra året för klubbmedlemmar i länder anslutna till det 
internationella samarbetet, Icelandic Sheepdog International Cooperation (ISIC).

Förutom att medlemmar kan registrera sig mot en årlig kostnad på €36, har en av-
elsfunktionär i varje land tillgång till programmet. Det innebär att undertecknade 
kan bistå med information från databasen till klubbens uppfödare och hundägare i 
frågor kring avel.

Vilka frågor kan man få svar på?
En är t.ex. Vilka individer bidrar till genetisk variation? En annan intressant fråga 
är vilka länder har individer som bidrar till genetisk variation och hur många är de?

Hundarnas indelning.
Indelningen baserar sig på varje individs Mean Kinshipvärde*. Hundarna delas in i 
fyra listor där varje lista är tilldelad en färg (grön, gul, orange och röd). Gröna hun-
dar är att föredra i avel. Gula är näst bästa alternativet. Orange djur kan användas. 
Röda djur har högt Mean Kinshipvärde och har också redan använts mycket i avel.
Notera att färgerna är till för att tydligt vägleda uppfödare om vilka djur som tillför 
genetisk variation. Endast ”gröna” hundar tillför variation.

I databasen finns det totalt 645 hundar i Sverige i åldern 2 till 10 år. Av dessa finns 
det 17 hanar och 16 tikar på den gröna listan. Endast 3 tikar har använts i avel. 
Bland övriga tikar är det endast en tik född 2016 som kan användas i avel. Övriga 
tikar är sju år och äldre och av den orsaken för gamla.

Genetisk variation i Sveriges population
Förändringar efter uppdatering av Dogs Global.
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Resultatet för svensk del visar att det finns möjligheter med ett riktat avelsarbete att 
minska det generella Mean Kinshipvärdet som för hundar födda 2020 är 22,55%. 
Om ett par år är det dessa individer som är med och utgör gruppen hundar möjliga 
för avel.

Vad går att göra för att behålla genetisk variation?
Rekommendationen är:
- Använda så många hundar som möjligt till avel.
- Söka avelskombinationer/avelshundar med lågt Mean Kinshipvärde i och utanför    
Sverige.
- Använda mer gröna hundar och mindre röda hundar i avel.

Länder med fler än 100 ”gröna hundar” är Danmark, Holland, Finland, Tyskland 
och USA.

*) Mean Kinship är ett värde som indikerar varje enskilt djurs släktskap med nu levande 
population inklusive djuret själv. Ett lågt Mean Kinshipvärde betyder att djuret är relativt 
obesläktat och därför genetiskt viktigt.                        May Britt Sannerholt
            Ansvarig i avelsfrågor
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Denna artikel vänder sig främst till hanhundsägare men innehållet är ändå viktig 
för alla att känna till. Och innan ni läser så skulle jag bara vilja trycka lite extra på 
motsägelserna i den, det är viktigt att vara medveten om vilka bitar man tittar på 
och riktlinjer man följer när man väljer avelsdjur, men det ska inte bli för svårt så 
man tappar lusten, för det är mycket viktigare att vi är fler som låter våra hundar få 
en kull, och för att göra det behöver man ha en liten aning om vad det handlar om. 
Men känner man att man inte har en aning alls så finns det många andra att fråga. 
Har man skaffat sig en hund, i första hand för sällskap, har man kanske inte satt sig 
in i arbetet bakom långsiktig avel och varför en långsiktigt tänkande inom avel är 
viktigt. Men det kan ändå hända att man får förfrågan om en parning eller känner 
att man gärna vill låta sin hund få en kull. Ju fler hundar som får en kull och ju min-
dre släkt de är, desto större är chansen att få friska valpar. Som hanhundsägare har 
man lika stor del i resultatet. Valparna är resultatet av två föräldrar. Så här kommer 
några tips om vad man kan tänka på och vad som är viktigt att ta ansvar för. 

Inavelsgrad
Enligt SKK:s  (svenska kennelklubben) grundregler är det övre rekommenderade 
taket för inavelsgrad 6,25% (kusinparning) baserat på 5 generationer, men SKK och 
SIFK (svenska isländska fårhundsklubben) rekommenderar inte högre än 2,5%. Vi 
har en ras, med ett uppskattat antal nu levande hundar i Sverige, som är kring 1000 
individer. Det är inte så få individer men vi kan med säkerhet säga att vi har en ras 
med liten genetisk variation. Då blir inavelsgraden mycket viktig för att vi ska fort-
sätta få friska hundar, till och med immunförsvaret blir bättre vid lägre inavelsgrad. 
Vad varje individs inavelsgrad är och vad en parning ger kan man läsa i SKK:s av-
elsdata och i Dogs Global. Informationen i Dogs Global är beräknat helt tillbaka till 
starthundarna, de som är grunden i rasen och brukar kallas founders.  Information 
från detta verktyg kan man få från klubbens avelsansvarige eller registrera sig för en 
summa/år. Vill man genom att låta sin hund gå i avel bidra till en minskad inavels-
grad bör man försöka välja kombinationer som ger avkommor som har inavelsgrad 
som är under det som är medel för rasen. 2019 och 2020 var det 1,0 för isländsk 
fårhund.

På SKK:s avelsdata kan man lätt se vad inavelsgraden kommer bli av den parningen 
man funderar på genom att knappa in hundarnas reg.nr. och göra en ”provparning”
Men man ska inte stirra sig blind på dessa siffror, ledord bör vara att till avel endast 
använda sunda och friska hundar med ett gott och för rasen rastypiskt tempera-
ment. Parning mellan förälder och avkomma samt mellan helsyskon är förbjudet 
enligt SKKs grundregler och parning mellan halvsyskon ger en inavelsgrad på 12,5 
vilket inte är att rekommendera för rasens fortsatta hälsa.

Råd till tänkt parning
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Antal avkommor
Rekommendationen från SIFK är att en hanhund inte bör lämna fler än fem kullar 
eller 25 valpar under sin livstid, detta gäller även tikar. Det är önskvärt att hålla sig 
under dessa siffror och i stället, att fler hundar går i avel, som också dessa helst bör 
få färre avkommor. Vi kan och bör ha ett brett urval med många kombinationer, så 
att man i framtiden har många friska hundar att välja mellan. Då minskar vi risken 
för att få sjuka hundar och aveln blir långsiktigt god.
 
Hälsa
Man får inte avla på djur som är känt sjuka enligt SKKs grundregler. .
Ögonlysning, höft och armbågsröntgen är verktyg för att hitta genetiska defekter 
hos individer men allt man hittar behöver inte betyda att hunden inte får gå i avel.
Själv kan man titta att hunden har blank fin päls, klara ögon, ej flytningar och att 
den har goda rörelser. En fysioterapeut kan också titta att hunden rör sig på ett obe-
hindrat sätt om du själv är osäker och/eller om hunden inte ställts ut och fått sina 
rörelser bedömda av domare.
Titta i stamtavlan och ta reda på vad föräldradjuren bär med sig.
Vi har många kunniga och erfarna personer i klubben som gärna delar med sig av 
sina kunskaper, så var gärna nyfikna och fråga.
 
Utseende
Ser föräldrar djuren rastypiska ut? De behöver inte vara champion men om de är 
utställda så har de fått en god bedömning av utseendet. Man kan be att få läsa do-
marens utlåtande från andras hundar, men tänk på att de pekar ut avvikelser från 
” den perfekta” hunden och olika domare kan se olika saker, så använd det som en 
fingervisning.
Läs gärna i rasstandarden och RAS (Rasspecifika Avelsstrategier) som finns på vår 
och SKK:s hemsida. islandshunden.se och skk.se
 
Mentalitet
Lika viktigt som hundens utseende är dess mentalitet. Det kan vara svårt att avgöra 
hur god mentalitet en hund har och just därför finns numera några utmärkta verk-
tyg, MH (mentalbeskrivning hund) och BPH (Beteende- och Personlighetsbeskriv-
ning Hund) På SKK:s avelsdata kan man se, med hjälp av hundens reg.nr, resultatet 
om hunden deltagit i MH eller BPH och vad som ingår i bedömningen.  Det kan 
också vara bra att träffa den tilltänkta och skapa sig en egen uppfattning hur hunden 
beter sig i vardagliga situationer. Hur en isländsk fårhund ska bete sig finns beskri-
vet i rasstandarden och i RAS.

Funktion
Den isländska fårhunden är en gårds och vallhund, en vallande spets, och ska ha
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Yssa (Kira) vill 
uppmana att så 
många som möjligt 
gör vallanlagsest, 
MH eller PH 
med sin isländska 
fårhund.

Foto: Martina Persson

egenskaper som gårds och vallhund, och vad det är finner du mer om i rasstandar-
den och RAS.

Officiella vallanlagstest anordnas av Svenska kroppsvallar klubben (SvKV). På vår 
hemsida finns resultat från inofficiella och officiella prov som genomförts under 
årens gång av många isländska fårhundar och du kan se hur anlaget ser ut från 
hundarnas släktingar.
  
Dogs Global
Är ett verktyg som är framtaget av Dr. ir. Pieter Oliehoek (PhD) som är, bland an-
nat, expert på bevarandet av utrotningshotade arter. Programmet hjälper till att 
hitta hundar som bidrar till genetisk mångfald och är baserat på släktlinjer från 
alla ISIC:s (Icelandic Sheepdog International Cooperation) medlemsländer, ända 
tillbaka till när rasbildningen började och isländsk fårhund blev en godkänt ras och 
antalet starthundar (founders) var 23st som utgjorde starten för medveten avel av 
vår ras på Island.

Detta är råd för att öka medvetenheten, inga krav. Hur många hundar där ute i 
hemmen finns det med fantastiska egenskaper som vi vill ha kvar i framtiden? Just 
din hund är viktig. Tänk också på att om bara perfekta hundar skulle gå i avel skulle 
vi få alldeles för liten variation. Alla har vissa brister, det är nivån på dessa och att 
föräldradjuren kompletterar varandra som är viktigt. Är du osäker eller nyfiken, har 
du inte blivit tillfrågad av en uppfödare eller har du frågor eller funderingar går det 
bra att kontakta klubbens avelsråd samt att läsa i RAS. Du kan självklart alltid också 
vända dig till din egen hunds uppfödare. Att vara en del av uppfödning, är något 
fantastiskt och spännande, och vi hoppas att alla som har en isländsk fårhund kan 
tänka sig möjligheten att låta sin hund vara en del av rasens sundhet och fortlevnad. 
Varje individ, från söder till längst i norr, är viktig för framtiden, för varje hund som 
får en kull gör stor skillnad.
                                                                                                         Jenny Hellman
                                                                                                              SIFK avelsråd 
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Foto: Marie Lindström

Från Vallningskommittén: Calicer och Monika klarade HWT med 
godkänt resultat och det fick Monika att 
brista ut i dagens gladaste jubel.

Aragorn och Angerd hade inte riktigt 
sin dag denna gång och Angerd beslöt 
att avbryta  provet. 

Marie och Flisa kom på andra plats i 
IHT1 med 86p och ett VG.

Vann IHT1 gjorde Kito och Lina på fina 
87p och också ett VG.

På tredje plats kom Anna Brinning med 
sin Australian Shepherd Maibe tails Tåt 
på 84p och VG.

Stort grattis till dessa framgångar och 
fantastiskt roligt med två isländska får-
hundar överst på prispallen i konkurens 
med andra raser.

Bildspel på de tävlande finns på hemsidan.

Efter medlemshelgen, då vi gladde oss 
åt 9 isländska fårhundar som fick ett 
godkänt vallanlagstest (NHAT) samt ett 
KM med flera deltagare, så har vi haft en 
lugn period inom vallningen för klub-
bens räkning. 

Men flera isländska fårhundar har haft 
framgångar på SvKVs officiella vallprov.
16-17 oktober hölls FCI officiellt Vallar-
betsprov (HWT) samt Vallprov klass 1-3 
(IHT1-3) på Fäboda gård i Sörmland. 
Domare var Laura Vassalo från Italien.  

På vallarbetsprovet (HWT) startade 
Sweet´n loud Stella Odinsdottir (Calcifer) 
och Monika Melin-Larsson samt Cirbi-
zita´s Aragorn (Aragorn) och Angerd 
Berndtson. 

I Vallprov klass 1 (IHT1) startade Ra-
cystar Artali (Kito) och Lina Longberg 
samt Diljas Fina Lýsa (Flisa) och Marie 
Lindström. 

I övrigt så önskar vi från vallningskom-
mittén en riktigt

God jul och Gott nytt år 
Så ses vi i fårhagen igen nästa säsong.

Från vänster: Anna Brinning med Tåt, domare 
Laura Vasallo, Lina Longberg med Kito, Marie 
Lindström med Flisa.
Foto: Ankie Hermansson
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Vallningshelg i Stöde 12-13/6
Då man lättat på restriktionerna för covid-19, var vi ett gäng förväntansfulla som 
åkte iväg till Tony Söderlund i Stöde strax utanför Sundsvall med våra islänningar, 
för att lära oss mer om "vallningens förtrollande värld". 

Vi som deltog bestod av Kicki Josefsson med Vestanvindur Jaki Grimnisson, kallad 
Jaki. Marie Lindström med Diljas Fina Lýsa, kallas Flisa. Åsa Österman med Istind-
ras Elva. Monica Melin-Larsson med Sweet´n loud Stella, kallas Calcifer. Samt jag 
(Angerd Berndtson) med Cirbizita´s Aragorn.

Hundarna visade på ett duktigt kunnande i vallningen, det var nog mer vi förare 
som behövde lära oss om hur vi bäst jobbar med fåren och våra hundar..
Dag 1 började med teori som Tony höll på loftet, då det blåste lite kallt, dock med en 
klarblå himmel. Efter teorin var det dax att jobba praktiskt med får och hund. Tony 
tryckte på vikten av att hitta balanspunkten samt den "rätta" drivningen för hunden.

Vi filmade varandra när vi arbetade med får och hund vilket var mycket lärorikt. 
Speciellt att gå tillbaka till för att analysera vad som var bra och vad som var mindre 
bra,   för att förstå vad man måste fortsätta jobba på.

Dag 2 var vädret lite varmare med fortsatt sol. Tony hade ordnat en bana i en större 
hage med några hinder där vi skulle ta fåren igenom. Det visade sig vara lite väl 
svårt för de hundar och förare som inte var så rutinerade. Endast Flisan klarade 
det provet. Vi återvände till den första hagen där vi satte upp fler hinder som vi fick 
träna på. Då gick det alldeles utmärkt för både hundar och förare.

En behövlig lunchpaus hann vi också med på traktens pizzeria. Boendet för de fles-
ta av oss var på Stöde camping där man kan hyra stuga eller bo i tält.På kvällen dag 
1 satt vi som hyrde stuga ute och pratade om dagens evenemang och om hundar i 
allmänhet. Då dag 2 var till ända och vi hade fått mer kunskap om hur man bäst tar 
sig igenom en bana med hund och får var nog både hundar och förare ganska trötta 
men mycket nöjda. Endast hemresan återstod. 

             Angerd Berndtson

Stöde kyrka foto: Marie Lindström
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Monika Melin - Larsson med Calcifer i en lugn och fin 
drivning.

Kicki Josefsson med Jaki. Första gången för 
Jaki med får. Bra jobbat. 

Få stopp och kontroll och sedan lugnt komma igång med flocken. Angerd och Aragorn.

Åsa Österman med Elva gör en fin drivning med 
fåren. Elva håller ett fint avstånd till fåren.

Marie Lindström med Flisa tränar på att fösa 
fåren framför sig genom en bana. 

Istindras  Elva driver fåren efter matte Åsa Österman. Foto: Marie Lindström
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På slädtur med 
Ulrika Söderberg och Meyla (Aska)
Foto: Ulrika Söderberg
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Andra vinterbilder som skickats in:

Överst till vänster Diljas Bjarki Idunnsson 
Foto: Martina Persson

Överst till höger Milou och Beyla
Foto: Sofie Lund

I mitten till höger Hreystis Helga Laxadottir, 
Foto: Sari Hjerppe

Längst ner på bryggan Tildras Tindra Tigla
Fjalarsdottir
Foto: Ellinor Rydman
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Svensk utställningschampion
Keilafells Birk Arnsteinson SE 55105/2017

 SE JV-18, RLDN&F, NORD JV-18, NO JV-18 
LD STARTKLASS

Ägare Marita Harrysson
Foto: Martina Persson

Svensk utställningschampion
Hreystis Hera Laxadóttir SE 50600/2018

NO UCH DKUCH
Ägare/uppfödare: Maria Babkin

Foto: Maria Babkin
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Svensk Rallylydnadschampion 
Beyla SE 51355/2017 

RLFN, RLDF, RLDA SE RAllYCH AGHD1 
Ägare: Sofie Lund
Foto: Sofie Lund    

Svensk utställningschampion 
Lappbergets Táta SE 11051/2018

Ägare: Anna-Charin Fröman
Foto: Anna-Charin Fröman
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5:e brevet från Toste

Hej Allihop!
Jag hoppas ni har det bra och att ni njutit ordentligt när det kom lite svalare dagar. 
Det har jag gjort.

Det har hänt en massa saker sen sist och en del av dem är riktigt, riktigt tråkiga.
När jag kom till min familj fanns det redan en hund och två katter i familjen. Hun-
den, Malte, lärde mig en massa bra saker, till exempel att alla koltrastar bör jagas och 
helst ätas upp. Han berättade att han lyckades fånga en när han var liten och nu har 
jag också gjort det men se då blev matte snabb som en iller och tog den ifrån och 
den flög iväg. Jag blev väldans sur på henne men det finns gott om koltrastar här så 
jag gör nya försök varje dag.

Malte var inte särskilt gammal men han blev jättesjuk och fick jaga vidare på andra 
marker på andra sidan regnbågsbron. Jag vet inte var den ligger men jag tror att det 
är väldigt långt bort. Jag var ganska liten när det hände så jag kommer inte ihåg så 
mycket av det men nu har det hänt igen. Den här gången var det min kompis katten 
som skulle åka iväg på den där långa resan.

Hon var ganska gammal men vi har ätit 
frukost tillsammans i hela mitt liv och hon 
har legat nära mig när det har varit kallt 
ute. Hon kom in en dag och gick lite lustigt 
med ena bakbenet så matte sa att det var 
dags för henna att vandra vidare. Tydligen 
så är 18 år ganska mycket när man är en 
katt, vad vet jag. Jag har ju inte fyllt 2 än. 

Hur som helst så kom det en röd bil körandes in på gården och det klev ut en jät-
tesnäll tjej som busade med mig innan hon gick bort till husse som satt i solskenet 
med katten i sitt knä. Hon som kom gick fram till dem och det såg ut som om hon 
kliade katten i nacken och jag gick dit och kollade läget och då sov katten. Jag buf-
fade lite på henne med nosen och kunde snart konstatera att hon redan påbörjat sin 
vandring till det där stället långt bort så jag la mig ner vid husses fötter och väntade 
på att hon skulle komma fram. Jag liksom kände när hon var framme och då fick jag 
busa med hunden som hon i den röda bilen haft med sig.

Matte var jätteledsen under resten av dagen och jag försökte muntra upp henne så 
gott jag kunde och jag tror att det hjälpte.
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Dagen efter blev det jättekonstigt vid frukosten. De ville att jag skulle äta alldeles 
själv. Det har jag ju aldrig gjort så jag struntade i att äta. Fast lite hungrig var jag ju 
så när matte sa att jag kunde få äta ute istället så kunde jag inte stå emot.

Nu kan man tycka att det kunde vara nog med tråkigheter men det var det inte. Jag 
fick jätteont i rumpan! Inte roligt! Matte tvättade rumpan och smorde med mjuk, 
skön salva men det räckte liksom inte till så jag fick åka till doktorn. När jag kom dit 
blev jag lite gladare för där fick jag träffa samma snälla tjej som hade hjälpt katten 
att göra sin långa resa och nu var det min tur att bli kliad i nacken men ni anar inte 
vad trött jag blev. Jag tror att hon stack mig också men jag hann inte tänka så mycket 
på det för jag blev så trött.

När jag vaknade kändes det lite bättre i rumpan men det var ruskigt kallt för det 
fattades en massa päls. Matte sa att mina analsäckar var tömda men att det som 
gjorde ont berodde på att jag har en ovanlig sjukdom som knappt går att uttala, ens 
för henne – Circumanalfistel. Försök säga det lite snabbt!

Vad det än är så betyder det att jag hamnade i badkaret väldigt ofta och fick rumpan 
tvättad men sen kom den mjuka, sköna salvan och då kändes det mycket bättre. Jag 
försökte till och med hoppa ner i badkaret själv men det är för svårt så matte fick 
hjälpa till.

Innan allt det här hände så fick jag vara med om någonting väldigt spännande och 
jätteroligt så jag tänkte att jag berättar det nu på slutet så att du känner dig lite gla-
dare när din människa läst klart för dig.

Tidigt en morgon, när det fortfarande var lite mörkt ute så gick husse ut utan mig, 
Först blev jag sur för jag tycker att det är taskigt att lämna sin bästa kompis inne när 
man går ut men matte lovade att vi snart skulle gå ut vi också. Matte satt i soffan och 
drack kaffe och jag la mig på hennes fötter och slumrade men så plötsligt hörde vi 
ett högt ljud och då sa matte: Upp och hoppa, Toste! Nu är det dags att jobba lite!

Jag fattade inte vilket jobb jag skulle göra men så såg jag att hon tog fram min orang-
ea sele och då vet jag precis. Jag ska följa ett spår och sen kommer jag fram till en 
smaskigt morot som sitter fast på ett rådjursben. Jag är inte så förtjust i benet men 
moroten gillar jag. Hur som helst, det tog som vanligt alldeles för lång tid för matte 
att få på sig kläder och skor fast jag sa åt henne att skynda på, men till slut kom vi ut 
och jag sniffade rätt på husses spår och började följa det. När vi närmade oss skogen 
så kände jag plötsligt en helt ny doft. Jag har inte känt den så starkt tidigare så nu 
förstod jag att det var ett viktigt jobb så jag saktade ner lite så att jag kunde sniffa in 
det ordentligt och sedan satte matte på mig den långa linan och jag kom ut på våra
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stora ängar. Doften blev starkare och 
starkare och matte sa att jag var jätte-
duktig och så plötsligt snubblar jag på 
ett helt rådjur! Inte bara ett ben! Matte 
berömde mig och gav mig en morot. 
Ja men, på riktigt! En morot! Jag hade 
gjort ett viktigt jobb och hon kommer 
dragandes med en morot. Pfft! Jag gick 
fram till rådjuret och sniffade den lite 
örat men den hade tydligen också gjort 
samma långa resa som Malte och katten 
så jag buffade den lätt på kinden och sen 
fick husse ta över.

Det blev en massa pyssel i flera dagar 
efteråt men jag var med och övervaka-
de det hela så att det inte slarvades och 
sen kom belöningen när matte kokade 
en massa godsaker som jag fick som top-
ping på maten. Det var ett riktigt äventyr 
så det vill jag göra igen!

Sen har jag en rolig sak till att berätta! 
Jag har åkt båt!

Har ni någon aning om hur många olika 
saker man måste skälla ut när man åker 
båt? Det är fåglar i vattnet, i luften, på 
land och överallt! Jag var helt slut när 
jag kom hem. Det var till och med så 
tröttsamt att jag tror att jag slumrade till 
i bilen på vägen hem men jag vill inte att 
husse och matte ska tro att det är något 
jag tänker ta för vana att göra. Vem sak 
då ha koll på trafiken runt omkring?

Ta hand om er allihop och var rädda om 
era rumpor!
Hälsningar från Toste Text och foto: Anette Olkerd.
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Efter en längre tids letande för att kunna skriva ut ett diplom till årets ungdomse-
kipage kom jag till slut till vår lokala tidning, ÖSP,s  reklamredaktion som kunde 
ordna utskriften av diplomet med fina islänningar som bakgrund. 

När jag kom för att hämta diplomet, säger mannen som lämnade ut det -Är det här 
en ovanlig ras? Jag har bara målat Isländska fårhundar en gång. Och så visade han 
mig tavlan han målat och berättade om den. Hans namn är Folke Bagger och han  
har målat denna tavla som hänger på FCI (Fédération Cynologique Internationa-
le, som är en internationell kennelklubbsorganisation med medlemmar från alla 
världsdelar.) i Belgien.

De nordiska medlemsländerna är alla representerade i tavlan. Folke har målat en 
hel del åt SKK, bland annat en tavla av Hamilton (grundare av SKK) som hänger 
på huvudkontoret i Stockholm  och var en gåva till SKKs 125 års jubileum. Han har 
också varit med och skapat dekoren i finalringen på utställningen stora Stockholm 
på Älvsjömässan i flera år. Folke har målat tavlor till olika rasklubbar och fantastiskt 
vackra scarves bland annat. Han säger att det här är enda gången han har målat en 
Isländsk fårhund. 

Från Jenny Hellman

Tavlan föreställer Sverige med 
Hamilton och Hamiltonstövare 
och svenska skogar. Norge med 
norska fjordar och Gråhund. 
Finlands 1000 sjöar och en Finsk 
spets. Danmark, Dansk hönse-
hund och havsfrun som man 
kan ana, samt Isländsk fårhund, 
vulkaner och lava. Själv har Fol-
ke ingen hund, han har katter is-
tället. På hans hemsida folkebag-
ger.se kan man se några av hans 
tavlor av både hundar katter 
hästar och mycket annat. Kanske 
det snart blir fler Isländska får-
hundar också……

Vi har fått lov att ha fotot på tav-
lan i vår tidning. 

             Jenny Hellman
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ISIC 
Internationellt seminarium för

Isländsk Fårhund

Det finns mycket att läsa och förstå om 
vad ISIC är för den som är ny inom rasen 
och klubben och allt det finns att läsa på 
ISICs websida ISIC – Official homepa-
ge for Icelandic Sheepdog International 
Cooperation (icelanddog.org)                      
                      
                       Ingbritt Sannel

Delegater på mötet:

Danmark: Louise Roer and Tove Møller 
Christensen.
Finland: Marika Rajala and Jonna Savu-
kari.
Nederländerna: Natasja Hagemeier (on 
Teams) and Wilma Roem.
Island: Stefania Sigurðardóttir (via Teams). 
Norge: Jimmy Brastad and Helene 
Ström Kraabøl.
Sverige: May Britt Sannerholt and Hans 
Åke Sperne.
USA: Tina Carney (via Teams)
Gäst: Storbrittanien: Ailsa Stott (via 
Teams)
ISIC ex: Gudridur Þorbjörg Valgeirs-
dóttir, Helga Andrésdóttir, Svend Brandt 

I det här numret skrivs om vad som 
hände under mötet i Lillehammer i Nor-
ge sista helgen i oktober.

Men många kanske inte läser eller kollar 
upp hänvisningarna till ISIC:s websida 
som nämns i tidningen så här kommer 
några anledningar till att bry sig. 

1   För alla som vill att rasen skall fortsät-
ta att vara just den ras vi lärt känna och 
älskar - vi behöver tänka på rasen som 
en helhet, alla hundar i alla länder där 
de finns har betydelse. Därför, håll koll 
på vad som sker i ISIC!

2   För uppfödare - hur gör man kloka 
val när man satsar på en kull.? Hur und-
viker vi att förlora gener, hur planerar 
man sin avel - samarbete mellan med-
lemmar i olika länder är vad ISIC hand-
lar om. Så studera ISIC:s websida!

3   För alla som har en isländsk fårhund- 
lär dig mer om rasen, förstå din hunds 
historia, lär om hur övriga länder arbe-
tar i sina klubbar och ordnar aktiviteter 
för sina medlemmar - Läs rapporterna 
som du hittar på ISIC:s hemsida!

4   Det finns många fler anledningar att 
lära sig om ISIC men detta är några. När 
man betalar medlemsavgift till SIFK går 
en liten del av den till ISIC.

Foto: Gusti
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Sista helgen i oktober arrangerade ISIC/
Executive det tjugosjätte ISIC seminar 
för isländsk fårhund i samarbete med 
Norsk Islandshundklub (NIHK). Semi-
nariet och inkvarteringen var förlagda 
till Scandic Lillehammer Hotel. Lille-
hammer ligger knappt 200 km norr om 
Oslo. NIHK stod som värdklubb för 
seminariet och de lokala kontakterna 
sköttes av NIHK;s ordförande Jimmy 
Brastad. Han ansvarade också för att 
några som inte hade möjlighet att delta 
fysiskt kunde delta på länk. 

Information och dagordning hade skick-
ats ut från ISIC:s exekutiva kommitté, 
ISIC/Ex. och som vanligt hade varje 
klubb haft möjlighet att anmäla viktiga 
frågor för behandling. Lördagen använ-
des till diskussioner i stor grupp och fö-
reläsning. 

Enligt tradition arbetade vi i två grup-
per, ”en ordförandegrupp” och ”en avels-
grupp”. Modellen med att dela upp oss i 
två grupper kom till på grund av alltmer 
omfattande frågor runt rasen. 

I grupperna förbereds frågorna inför 
söndagens gemensamma möte där av-
elsgruppen kan framföra förslag till be-
slut som formellt fattas i ordförande-
gruppen.

Från SIFK deltog Hans-Åke Sperne, 
utsedd att representera klubben i ord-
förandegruppen och May Britt Sanner-
holt, representant för avelsfrågor.

Referat från mötet skrivet av SIFKs representanter på plats. 
May Britt Sannerholt och Hans-Åke Sperne.

Seminariet öppnades officiellt lördag 
morgon av Svend Brant Jensen ordfö-
rande i ISIC/Ex. som önskade alla väl-
komna med ett litet glas bitter Gammel-
dansk, en slags initiationsrit som den 
danska klubben initierade för många år 
sedan. 

I år fanns sex av elva länder på plats och 
på länk, USA:s, Hollands och Islands 
ordförande samt en representant från 
England som önskar skapa en rasklubb.

ISIC/Ex. utsåg Hans-Åke Sperne till ordf. 
för seminariet och till sekreterare utsågs 
Ingbritt Sannel.

Varför ISIC och ISIC seminarier?
För nya medlemmar i SIFK vill jag kort 
nämna varför ländernas klubbar möts 
så här. Att gemensamt arbeta över land-
gränserna är nödvändigt så att den is-
ländska fårhunden bevaras och stärks. 
Det sker genom att den genetiska varia-
tionen hålls högt samt att gemensamma 
rekommendationer och utvärderings-
metoder skapas och förbättras utifrån 
ländernas olika organisatoriska förut-
sättningar. 

Det är ländernas klubbar som utgör ISIC 
(Icelandic Sheepdog International Coo-
peration) och ISIC-samarbetet blir vad 
klubbarna gör det till genom att gemen-
samt arbeta mot samma mål.

ISIC/Ex. uppdrag är att förbereda semi-
narierna och stödja klubbarna mellan



26

seminarierna. Mötena har alltid varit 
hållna i en anda av respekt, vänskap 
och diskussioner har förts i en strävan 
mot konsensus med faktaunderlag som 
grund i stället för polariserande kamp 
byggd på allmänt eller personligt tyck-
ande.

Vad innehöll då detta seminarium?
Efter öppnandet och redovisning från 
klubbarnas rapporter lyssnade vi till 
PhD Peer Bergs föreläsning om Mean 
Kinship. Mean Kinship – Vad, varför 
och hur? Peer Berg är till vardags verk-
sam vid Oslos Universitets avdelning på 
Ås.

Alla klubbar beskriver att nästan inga 
aktiviteter har kunnat genomföras i 
möten med hundar och hundägare un-
der pandemin. Vallning har i stort sett 
utgjort undantaget. En del klubbar har 
försökt hålla lågan kring rasen brinnan-
de genom nätkontakter. Några har också 
arrangerat utställningar där domare ex-
teriörbedömer hundar på fotografier.

Den danska klubben känner oro för 
försämrade hd-resultat. Generellt har 
procentsatsen med C ökat i några län-
der. Det har sannolikt delvis med un-
dersöknings- och sederingsmetoder att 
göra. De nordiska kennelklubbarna har 
beslutat undersöka detta närmare och 
vi följer vad som sker. Kliniska problem 
uppstår mycket sällan i vår ras men det 
finns ändå skäl att följa utvecklingen. 
Detsamma gäller möjligheten att kunna 
jämföra resultat från de metoder som 
används i länder utanför Norden och FCI.

Island gläds åt fler och större kullar un-
der 2020. Norge rapporterar motsatsen. 
Det gäller även USA. HD resultaten föl-
jer inte den något negativa trend som-
framförts av andra klubbar. Noteras bör 
att USA använder en annan testmetod. 
Den kan även Island använda. Alla är 
dock eniga om att eftersträva så jämför-
bara resultat som möjligt. 

USA lyfter frågan om huruvida dövhet 
kan relateras till färg, eller snarare av-
saknad av färgs utbredning. Det som 
kallas genetiskt vitt vilket betyder att 
pigment saknas. Vi hänvisade till en fö-
reläsning som den finska klubben ord-
nade med bl.a. Kirsi Sainio under ISIC 
seminariet 2010. Tillsammans med an-
dra forskningsrapporter, finns den att 
läsa på ISIC:s hemsida. Lectures and Re-
ports– ISIC (icelanddog.org)

Den holländska klubben konstaterar 
att man i Frankrike kraftigt överan-
vänder vissa hundar, s.k. matadoravel. 
Man framförde önskemål om regler mot 
”puppy mills”, det vill säga uppfödare 
som producerar stora mängder valpar 
på kort tid med ekonomisk vinst som 
huvudsaklig drivkraft. Man vill att ISIC 
påminner den franska klubben om vad 
som är bra för rasen. ISIC:s ordf. Svend, 
bad alla sprida ISIC:s avelsrekommen-
dationer. Int. Breeding Recommenda-
tions – ISIC (icelanddog.org)

Ordförandegruppen
Med hjälp av Jimmy Brastad har en ny 
hemsida skapats i ”WordPress”. En väl
besökt webföreläsning med Soley Ragna 
Ragnarsdóttir som blev repriserad, har



27

också genomförts. ISIC/Ex. har haft mö-
ten och andra kontakter, bl.a. mailväx-
ling, angående ISIC:s databas och Dogs 
Global. 

Finanserna redovisades med lätthet ef-
tersom väldigt få kostnader uppkommit 
under pandemitiden. Eftersom ingen 
revisionsberättelse hade kommit till 
ISIC/Ex., togs kontakt med revisor Jan 
Eriksson per telefon. Han i sin tur av-
vaktade underlaget per brev som tidiga-
re. När Jan fick en muntlig föredragning 
via tel. hade han inga invändningar och 
han skulle göra revisionen formellt så 
snart han fått alla papper. Mötesdelta-
garna hade inget att invända mot detta 
eller någon av ovanstående rapporter 
och menade att kommittén tagit fullt an-
svar för sitt uppdrag och därmed kunde 
beviljas ansvarsfrihet enhälligt. 

Oförändrad medlemsavgift beslöts lik-
som förslag till vinst o förlusthantering 
och budgetförslag. Allt godkändes och 
beslöts såsom det förelagts.

Spike Williamson, den amerikanska 
klubbens förste ordförande har, vid si-
dan av mycket aktivt deltagande inom 
ISIC, också bidragit genom stora privata 
donationer till ISIC. Hans-Åke föreslog 
att vi skulle uppmärksamma honom 
särskilt för hans oegennyttiga insatser 
inom organisationen. Om han behövs, 
hjälper han gärna till fortsättningsvis. 
Som någon tillade, spred hans glädje en 
god stämning bland många av oss övri-
ga. Inget beslut togs om detta. 

Ansvar för ISIC:s hemsida kommer Jimmy

Brastad att ha, fortsättningsvis med Na-
tasja Hagemaier som ersättare och med-
hjälpare.

Den belgiska rasklubben kunde välkom-
nas som fullvärdig ISIC- medlem, det 
tolfte landet i ordningen. Vi beslöt även 
att hjälpa en deltagare från UK att for-
ma en rasklubb som kan komma att bli 
medlem i framtiden.

Förbättrad ömsesidig kommunikation 
mellan ISIC/Ex. och rasklubbarna bör 
eftersträvas och inte begränsas till de 
skrivna rapporterna inför seminarierna. 
Det sågs som en god ide´ men inga be-
slut togs.

Diskussioner om samarbetet kring data-
baserna fortsatte. Bland annat restes den 
viktiga frågan hur en ideellt uppbyggd 
verksamhet som ISIC som äger alla 
data, ska kunna förhålla sig till uppkom-
mande framtida kommersiella kostna-
der i ett företag som behandlar de data 
som ISIC har.  ISIC/Ex. fick i uppdrag 
att samla de nu berörda för att finna en 
lösning som gör att utgifter kan förutses 
och budgeteras.

Svend och Gauja valdes att fortsätta yt-
terligare en period inom ISIC/Ex. När 
inbjudan går in till framtida seminarier, 
ska klubbarna påminnas om att tänka på 
återväxten genom att föreslå personer 
till alla kommittéer.

År 2022, nästa år alltså, kommer Fin-
land att ta över stafettpinnen från Norge 
och 2023 planeras det för Sverige eller 
Holland.
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När det gäller kommittéer inom ISIC 
framöver, beslöts att ISIC/Ex. ska utar-
beta ett förslag för deras arbete, sam-
mansättning och förnyelse. Det ska sedan 
ses över av klubbarna för godkännande. 
När det är klart ska Jan Eriksson och 
Spike Williamson finna en modell för 
detta att föra in i Rules of Procedure.

Anteckningar från avelsgruppens dis-
kussioner:
Utvärdering och samarbete mellan ISIC:s 
databas och Dogs Global/DG.
Dogs Global är samarbetets verktyg till 
utökad kunskap om rasens genetiska va-
riation i hela populationen. Ett särdeles 
viktigt ämne för att förstå rassituationen 
och förståelse i samarbetet. DG innebär 
unika möjligheter till upprätthållande 
av rasens genetiska variation. 

ISIC:s databas är väl känd bland med-
lemmarna och har använts för att hitta 
tänkbara avelsdjur tvärs över landsgrän-
serna. Det är därför i nuläget viktigt att 
behålla båda databaserna.

Många klubbar och uppfödare använder 
DG och har sina egna ”Breed Plans” ut-
över ISIC:s databas. Det finns fortsatt ett 
antal hundar där data inte överensstäm-
mer i de båda databaserna. Arbete med 
att korrigera fel och räta ut frågetecken 
pågår kontinuerligt. Skillnader i databa-
serna skapar på sikt osäkerhet och har 
gjort att t.ex. Norge inte använder DG. 
Avelsgruppens representant från Norge 
berättade att de har fått importer till lan-
det som inte har fullständiga stamtavlor 
och att det är orsaken.

Intresset för Mean Kinshipvärden har 
varit stort bland uppfödarna i Holland 
vilket har resulterat i att deras generella 
Mean Kinshipvärde har minskat för år 
2020.

I SIFK har vi kommit långt med att rätta 
till olikheter i de båda databaserna. Ar-
betet pågår ständigt för att all data ska 
vara så korrekt som möjligt. Frågor som 
aktualiserades i det sammanhanget är 
rasens livslängd, huruvida de är kastre-
rade eller är infertila av andra skäl. Det 
har betydelse för beräkningar i DG ef-
tersom dessa hundar inte längre kan 
producera valpar. Att finna vägar till att 
få kännedom om vilka de är, blir en upp-
gift för klubbarna. 

Genetisk mångfald. Den webbaserade 
databasen nu och i framtiden (ISIC:s 
databas och Dogs Global).
Alla är överens om att databaserna be-
hövs för att bemöta och stå emot att den 
genetiska mångfalden retarderar.  Vägen 
för att reducera minskningen är att an-
vända dataprogram som beräknar och 
visar på vilka individer som bidrar till 
genetisk variation.

Olikheter i databaserna skapar som sagt 
osäkerhet och ställer frågor kring sä-
kerheten när det gäller beräkningen av 
Mean Kinshipvärden. Att det finns oli-
ka mening om hur mycket de värdena 
påverkas framgick under seminariet.
För att reda ut de problemen beslöts att 
skapa ett möte specifikt för att klara ut 
detta och för att tydliggöra kostnads-
innebörden i det kontrakt som finns 
med DG. 
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ISIC/Avelskommitté/AK hade föreslagit 
att man önskar få med rekommendationer 
som bygger på Mean Kinshipberäkningar 
från DG. Syftet med rekommendatio-
nerna är att ge uppfödarna ytterligare 
verktyg i sökandet efter avelskombina-
tioner där också hänsyn tas till genetisk 
mångfald.

Norge önskade inte tillägget utifrån de-
ras situation. Man önskar inga fler be-
gränsningar trots att förslaget endast är 
en rekommendation. 

Osäkerheterna kring olikheter och hur 
detta ska hanteras kom tyvärr att över-

skugga diskussionerna i helgrupp och av 
den orsaken drogs förslaget tillbaka. 

Olikheter i databaserna till trots, så är 
DG en typ av verktyg som vi behöver i 
sökandet efter avelskombinationer. 
  
Vi behöver följa utvecklingen i rasen 
framöver och delegaterna behöver ta an-
svar för att utöka det internationella ar-
betet. Informationen till uppfödare och 
medlemmar bör utökas samtidigt som 
att kommunikationen mellan klubbarna 
och ISIC/Ex. behöver vara levande.

     Hans-Åke och May Britt  

Dellegater i ISIC kommitté     Foto: Elisabeth Brastad
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Foto: Martina Persson
Diljas Bjarki Idunnsson

Foto: Sari Hjerppe
Västergårdens Audrad (Alistair)

Mina första islänningar:
Text och bild: Monica Larsson.

Blev inspirerad av de olika berättelserna 
i tidningen och tänkte därför att kanske 
jag skall skriva ner  hur jag träffade på 
isländska fårhundar.

Min första kontakt med isländska får-
hundar var 1985, jösses vad tiden går 
snabbt!

Min pojkväns föräldrar hade kennel, 
Repetas, och födde upp Keeshond men 
hade också skaffat två islänningar – Sal-
ka och Loa. Om jag minns rätt så var 
Repetas kennel + en till kennel, som jag 
inte minns namnet på, de första att ta 
in isländksa fårhundar. Jag blev såklart 
oerhört förälskad i dessa vänliga hundar.

Senare när jag och pojkvännen flyttade 
ihop så fick Salka komma och bo hos 
oss. Hon var inte superförtjust i att vara 
en i mängden på en kennel utan trivdes 
bättre som familjehund. Salka var nog 
den vänligaste hund jag träffat. Gjorde 
inte mycket väsen av sig men älskade 
att vara med, vad vi än gjorde. Hon var 
också helt klart den mest morgontrötta 
hund jag haft. Ibland fick man gå in och 
väcka henne mitt på dagen och fråga om 
hon kanske skulle gå ut och kissa. Då 
kom hon ju på att hon var väldigt nödig.

När vi fick barn var hon väldigt försiktig 
med den lilla och om hon vaknade och 
skrek så kom Salka alltid och hämtade 
mig med en uppfodrande blick – skynda 
dig nu, du hör väl att hon skriker!
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Efter ett tag (1987) var det dags för Sal-
ka att återvända till kenneln för att få en 
kull valpar (hennes andra) och då börja-
de min operation övertalning för att vi 
skulle köpa en av valparna. Min sambo 
var mer en kattmänniska men till slut 
gav han med sig med kommentaren – 
islänningarna är ju ändå så nära en katt 
man kan komma när det gäller hundar, 
he he.

Vi valde en av valparna och in i mitt liv 
kom Repetas Brynhild eller Tilda som 
vi kallade henne. Även om jag haft flera 
hundar efter henne och självklart älskat 
dem alla så är det nog hon som varit 
mest speciell för mig. Trots att hon fak-
tiskt var en riktig odåga som valp. Hade 
en förkärlek för att tugga på skinn. Hon 
tog skinnet på ett par klackar (pumps 
var ju poppis), skinnet på mina ridbyxor 
mm. Tog dock aldrig en sko om den stod 
på skohyllan vilket gav att vi hade grym 
ordning på skorna under valptiden.

Repeta’s Brynhild ”Tilda”
Foto: Monica Larsson

Tilda blev oerhört lydig, mycket tror jag 
var dels Salkas förtjänst, med båda var 
också med mig nästan överallt. Detta 
gjorde att de fick mycket vardagsträning 
hela tiden.

Bestämde mig också för att gå en vall-
ningskurs, detta kan ha varit unge-
fär 89/90 tror jag. Det fanns då inte så 
många islänningar i Sverige och det var 
av dessa nästan ingen som vallade vad 
jag vet. Anmälde mig till en kurs och han 
som tog emot anmälan var oerhört skep-
tisk eftersom jag inte hade bordercollie 
men – Tja, du kan väl få försöka. Kursen 
började med att vi hade 5-6 gånger med 
lydnad och träna in kommandon vi se-
dan skulle använda i vallningen. Måste 
säga at Tilda var toppelev och nu fick 
jag kommentaren – Jag har nästan ald-
rig sett en hund med så bra kontakt med 
sin förare av samma person som varit så 
skeptisk innan. Såå mallig jag blev.

Tyvärr var det inte lika bra när vi skul-
le börja med fåren. Första gången Tilda 
träffade fåren lyckades hon bli stång-
ad. Inget allvarligt men eftersom Tilda 
verkligen inte var någon tuff hund tog 
hon det inte bra. Nästa gång när vi skul-
le valla fåren syntes det tydligt att hon 
inte ville och fåren hade noll respekt för 
henne. Till slut sprang Tilda ut ur hagen 
och satte sig på utsidan. Som om hon sa 
till mig – Matte, jag sitter här på utsidan 
och väntar tills du har lekt klart. Sedan 
struntade vi i vallningsdelen men jag var 
så nöjd ändå. Tilda var superlydig och vi 
hade lärt oss massor.

Runt 1990 fanns det ju lite fler islänn-
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ingar (mot -87 när jag tror det fanns 45 
hundar i Sverige) och man pratade om 
att starta egen rasklubb. Jag ville såklart 
vara med men jag var inte superengage-
rad. En som bodde inte långt från mig, 
Susanne, var engagerad i detta och vi 
träffades ibland. En av gångerna frågade 
hon mig om jag visste någon som ville ta 
hand om en 2,5 årig hane. Eftersom jag 
hade vissa planer på uppfödning svara-
de jag snabbt – Ja, jag vill.

Så i slutet av -90 eller början av -91 kom 
Ängens Sindri, Simson, in i mitt liv. Av 
infon jag fick så var jag tydligen 4e eller 
5e ägaren. Han var ett yrväder. Vi kunde 
inte ha honom lös för då stack han och 
när han gick i koppel drog han nästan 
armen ur led. Lite så man undrade vad 
vi skaffat oss.

Det blev ordning på Simson också och 
även han blev till slut lydig han med. 
Även här tror jag det var dels Tilda, dels 
att jag hade med dem överallt. Eftersom 
jag också alltid hållit på med hästar så 
har det blivit naturligt att hundarna 
måste lyssna så de inte skadar sig eller 
kommer i vägen för en häst tex.

Med Simson anmälde vi oss till en efter-
sökskurs. Ungefär 93/94 tror jag. Även 
här fick vi oerhört skeptiska kommen-
tarer från lokala jaktklubben men igen 
visade denna underbara hundras vad 
skåpet skall stå. Simson tyckte detta var 
oerhört roligt och klarade lätt alla öv-
ningarna, hur svåra de än var.

1991 parade vi Tilda och Simson och i 
september -91 fick vi en kull på 5 val-
par. Som tur var hade Tilda läst samma 
instruktionsbok som jag och allt gick 
exemplariskt. Gudrid, Geite, Geirrid, 
Gizur och Gissle döpte vi underverken 
till. Geite såldes till Maria Hubinette och 
blev början på Tildras kennel.

Simson levde till han var 13 år och Tilda 
till hon var 14 år. Båda fick sluta sina liv 
hemma i lugn och ro.

Sedan följde faktiskt en period utan is-
länning, hade bara en tax. 

Ett par år senare la Maria upp en bild 
på en omplaceringshane, Tildras Prins 
Prati som dessutom var barnbarnsbarn 
till Tilda och Simson – gick ju inte att 
motstå.

Denna berättelse är ju om mina första 

Ängens Sindri ”Simson”
Foto: Monica Larsson

Som tur var hade jag ju Tilda, hon hjälp-
te mig mycket genom att säga till Sim-
son. När han inte lydde kunde hon nafsa
honom i sidan som för att säga - skärp 
dig, du hör väl vad matte säger. Då lydde
han för han älskade verkligen Tilda över 
allt annat.
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Tildras Prins Prati.
Foto: Monica Larsson.

islänningar men här följer en kort sum-
mering av de följande:

Tildras Prins Prati – kom till mig som 
omplacering när han var 3,5 år. Härlig, 
väldigt självständig, tog gärna en tur på 
”bygden” när matte tittade bort.

Iggy föddes hos mig, i en kull med 5 val-
par, blev såld men kom tillbaka när han 
var 2,5. Skälligaste jag haft, lite osäker 
men helt underbar. Stora problem med 
ögon och tänder gjorde att jag valde att 
ta bort honom 2020.

Sweet ’n Loud Saga Odinsdottir – kom 
till mig ca 1månad efter Iggy tagits bort. 
Var 4 år då. Så oerhört tacksam att jag 
fick förtroendet att ta över henne. Un-
derbar tik, lugn och fann sig snabbt till 
rätta. Hoppas på minst 10 år till med 
henne. Hon är också den första jag har 
som inte är släkt med ”ursprungshun-
darna” Tilda och Simson.

Tack för mig och ber om ursäkt redan 
nu om jag fått faktafel, försöker skriva 
ur minnet men det är ju inte alltid glas-.                          
klart. 
                                         Monica

Iggy i skogen. Foto: Monica Larsson

Sweet n’ Loud Saga Odinsdottir ”Saga”
Foto: Monica Larsson.
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En hälsning från
Valberedningen:

Nu är det dags för alla er medlem-
mar att skicka in förslag på personer 
till oss i valberedningen, till nästa års 
styrelse.
Är du själv intresserad? Eller vet du 
någon som du tänker skulle passa in 
i SIFK's styrelsearbete?
Vi vill veta vad ni medlemmar tyck-
er!

Från nu och fram till den 31 januari 
välkomnar vi ert deltagande.
Förslag skickas till: valberedning@
islandshunden.se

Ta hand om varandra i vintermörkret 
och njut av era hundar i julmyset. 
Hälsningar valberedningen

Robin Lundberg
Åsa Eriksson
Jenny Hellman
Ulrika Söderberg

Aska (Meyla)
Foto: Ulrika Söderberg

Kallelse till årsmöte i 
SIFK

Lördagen den 19 mars 2022
Plats: Örebro Brukshundklubb

10:00 SIFK bjuder på fika
10:30 Rasstandarden och raskom-
pendium – Vad skiljer islandshunden 
från alla andra raser? Föreläsning/
workshop med Hans-Åke Sperne
12:30 Lunch
13:30 Årsmöte

Vi hälsar alla medlemmar välkomna till 
Svenska Isländsk Fårhund Klubbens års-
möte.

Dagen börjar med välkomstfika och där-
efter följer vi upp föreläsningen från års-
mötet 2019. Hans-Åke är auktoriserad 
domare på rasen med många års erfaren-
het, också som f.d. uppfödare. Hans-Åke 
har sedan 30 år dömt ett flertal rasspeci-
aler i vart och ett av de länder där rasen 
förekommer i större antal. I tillägg natio-
nella och internationella kennelklubbsut-
ställningar i Sverige och utomlands. Han 
ät tillsammans med ett antal andra svens-
ka domare, utsedd av SKK som föreläsare 
med fokus på anatomi, exteriör och funk-
tion. I den rollen har han lett utbildningar 
i flera länder och han har även presenterat 
både vår och andra raser på domarkonfe-
renser i flera länder.

Ingen anmälan krävs till årsmötet. Vill du 
ha en lättare lunch vill vi att du anmäler 
detta till ordforande@islandshunden.se i 
förväg. Senast den 15 mars.

Mer information om årsmötet kommer på 
klubbens hemsida islandshunden.se och 
vår facebooksida.
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                           Sverige

             Porto betalt

Tidningsretur:

SIFK
c/o Hanna Welling
Västängsvägen 78
796 91 Älvdalen 

B

Foto: Sofie Lund

Hoppas nu alla våra medlemmar  och hundar får en lika härlig och rolig 
vinter som Beyla och Milou har på bilden när de leker i snön.

God Jul och Gott Nytt År 


